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Vážení spoluobčané,
Tak jsme se dočkali, po dlouhé zimě nás 

opět hřejí sluneční paprsky a probouzející se 
příroda nám ukazuje své kouzelné předsta-
vení plné nejrůznějších barev kvetoucí zele-
ně, což je silným zdrojem nové energie, která 
bezpochyby je a bude potřeba ve velké míře. 
V  nadcházejícím období nás čeká spous-
ta práce a  úkolů, které je nutno zvládnout 
a dotáhnout do zdárného konce. Avšak sna-

Úvodník

Ukrajino

žíme se také uvést do života několik nových 
zajímavých záměrů, se kterými Vás budeme 
postupně seznamovat. Bohužel temným stí-
nem, který tohle všechno dobré překrývá, je 
válečná agrese Ruské federace vůči Ukrajině, 
kterou jednoznačně odsuzujeme. Mrzí mne, 
že mnozí z nás, ačkoliv se považují za vlasten-
ce, si evidentně neuvědomují, že na Ukrajině 
se bojuje i  za naši svobodu a  mír. Jako by 
zapomněli na rok 1968, jako by zapomněli 

na 40 let nadvlády ruských komunistů nad 
českým národem a českou zemí. Velkým pro-
blémem jsou dezinformace a fascinuje mne, 
čemu všemu jsou dnes lidé schopni uvěřit. 
Přesto doufám v jejich prozření a uvědomění 
si reality. A také hlavně doufám v brzké ukon-
čení konfl iktu. Svět již nebude jako dřív, zřej-
mě nastanou rozsáhlé geopolitické a ekono-
mické změny, avšak věřím, že i nadále bude 
dobrým místem pro život nás všech. Nechť je 
nám probouzející se příroda inspirací, nechť 
jsou nám nadcházející svátky jara příjemným 
oddechem a  načerpáním nových sil. Přeji 
Vám tímto veselé Velikonoce a také příjemné 
a klidné celé jarní období.

Jaroslav Hajda

Ukrajino, Ukrajino,
 ty země krví zbrocená,
když opuštěna lidmi všemi,
dál zůstala jsi statečná.

Ukrajino, Ukrajino,
snad Bůh na tebe zapomněl,
když hordy Ruských vojsk se valí,
a hlas tvůj zůstal oslyšen.

Ukrajino, Ukrajino,
koho ty k soudu předvoláš. 
Když krutý ďábel vyřvává
a falešný přítel vyčkává.

Ukrajino, Ukrajino,
ti všichni pykat musí,
co prolévají krev tvých dětí
i ti co k tomu přihlížejí.

Ukrajino, Ukrajino, 
když Evropa tě opustila,
budem za Tě prosit Boha,
abys byla zachráněna.

Ty statečná Ukrajino,
úctu sdílíš lidu všeho,
každé srdce ve světě,
upřímně tě miluje.

Ať, vítězný Tvůj prapor vlaje,
budiž sláva Ukrajině,
kéž Pán Bůh Tě ochraňuje.

L.P.24.únor 2022.
Cyril Michalica
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O dění v obci, investicích a hospodaření
Co se dělo, či spíše nedělo, tomu budou 

věnovány následující řádky coby shrnutí dění 
v naší obci od uplynulé zimy do jara. Jak se 
dalo čekat, kvůli covidu se opět nekonalo tra-
diční svěcení vína, tedy doufejme, že v letoš-
ním roce se konečně dočkáme. U krojového 
plesu byla situace o  trochu lepší, původní 
lednový termín byl sice zrušen, avšak v rám-
ci poklesu nakažených se místní krojovaná 
chasa rozhodla uspořádat krojový ples v ná-
hradním únorovém termínu a na plné účasti 
bylo vidět, jak moc lidem společenské akce 
chybí. V březnu jsme se po dvou letech od-
kladu dočkali 10. ročníku cyklistické Velké 
ceny Hlohovce, panovalo velmi příjemné 
počasí a na účastnících z celé republiky byla 
vidět naprostá spokojenost. Místním bych 
tímto chtěl poděkovat za trpělivost s těmito 
závody, mnozí z Vás nesou nelibě, že spousta 
ulic je uzavřených a  je značně omezen pro-
voz. Ovšem na co se mnozí určitě moc těšíte, 
je tradiční velikonoční výstava vín, která se 
bude konat po tříleté covidové odmlce. Jsem 
rád, že se podařilo navázat na dlouholetou 
tradici velikonočních koštů. Děkuji všem, 
kteří se na tomto snažení podílí a děkuji jim, 
že nedopustili, aby Hlohovec přišel o svůj tra-
diční svátek vína. Současně děkuji dosavad-
ním pořadatelům, kterými byli Cyril Michalica 
a Jaroslav Buriánek coby zástupci pořádající 
místní organizace svazu zahrádkářů. Hloho-
veckému koštu věnovali během uplynulých 
let spoustu vlastních sil a naprosto chápu, že 
již cítili potřebu předat pomyslné žezlo něko-
mu dalšímu. A co se dále chystá pro letošní 
rok? Krom tradičních akcí chystáme nově 
také divadelní představení, která se budou 
konat ve dvoře Patnáctky, historického do-
mečku číslo popisné 15 v ulici Dědina. Všich-
ni jistě rádi vzpomínáme na Dvorní divadlo, 
jehož divadelní kousky se odehrávaly ve dvo-
ře domku pana Černína a  byly opravdovým 
zpříjemněním letních večerů, což je nám in-
spirací hodnou následování. Za zmínku stojí 
také připravovaný prolog Lednicko-valtické-
ho hudebního festivalu, jehož tématem jsou 
pro letošní rok balkánské inspirace a  jeho 
první koncert se bude premiérově konat 
právě u nás v Hlohovci. Prolog bude koncer-
tem a  současně zábavou s  balkánskými de-
chovkami, kapelami Bojan Ristic Brass Band 

ze Srbska, Divanhana z Bosny a Hercegoviny 
a HarMálek Orchestr z České republiky. Kon-
cert se bude konat na konci srpna, den před 
našimi hodkami a opravdu doporučuji si udě-
lat čas a zúčastnit se této akce. 

Kromě kultury však pokračujeme také 
ve zvelebování obce a  patrně jste si všimli 
nejrůznějších oprav chodníků, doplňování 
obrubníků a  vůbec úprav veřejného prosto-
ru. Problémem však je značný nedostatek 
stavebních materiálů, který se projevuje na 
pracovních prostojích. Dokončit chceme také 
úpravy hřbitova, jsou již objednány dílce pro 
kolombaria, tedy do léta by mělo být hotovo. 
Pokračují také úpravy v  zahradě v  okolí ryb-
níka. Po odstranění keřů, které lemují břehy 
rybníka, se zásluhou obecních zaměstnanců 
otevřel krásný výhled na rybník. V květnu by 
měla být vybudována enviromentální zahra-
da při mateřské škole, o  které jsem se zmi-
ňoval již dříve. Na dobré cestě je také plán 
vybudovat půdní vestavbu s  dostatečně 
kapacitní počítačovou a  odbornou přírodo-
vědnou učebnou v základní škole. Podařil se 
nám vyřešit problém s  čerpací stanicí splaš-
kových vod v  Chalupkách, nově osazené 
česle umožnily zvýšit reálný výkon čerpadel 
na trojnásobek. Problémem ovšem pořád zů-
stávají dešťové vody, které mnozí občané vy-
pouští do kanalizace, což je naprosto špatně 
– splašková kanalizace v obci je určena pouze 
pro splaškové vody. Dešťové vody tedy buď 
zachytávejte, zasakujte na vlastním pozem-
ku nebo v nejhorším případě vypouštějte do 
dešťové kanalizace, pokud ji máte před do-
mem. Ještě se zastavím u vinařů, které tímto 
prosím, aby nevylévali odpady z výroby vín na 
komunikace, což se bohužel pořád ještě stá-
vá a nevypadá to vůbec hezky, když přes půl 
dědiny teče nevábný potůček čehosi z něčího 
sklepa. Zmínit musím provedenou výměnu 
veřejného osvětlení v  ulici Dědina, kdy byly 
osazeny moderní úsporné LED lampy a v  je-
jich osazování budeme pokračovat i  jinde 
v obci. Co se týká výstavby inženýrských sítí, 
povolena je výstavba vodovodu a kanalizace 
v ulicích U rybárny, kde je možná výstavba cca 
6 rodinných domů. Povolena je také výstavba 
kanalizace v ulici Krátká, na kterou budou na-
pojeny vinné sklepy v této ulici. Nyní záleží na 
vlastnících daných nemovitostí, zdali sdruží fi -

nance na výstavbu těchto sítí, což je podmín-
ka obce k realizaci výstavby. Lokalita výstavby 
V trnkách se malinko zadrhla na projednávání 
technického řešení, kdy původně navržená 
trasa vodovodu z  ulice U  sadů s  automatic-
kou tlakovací stanicí nevyhověla právě z  tla-
kových důvodů a musela se hledat alternati-
va, kudy napojit do této lokality vodovod, aby 
současně nedošlo ke snížení tlakových po-
měrů stávající zástavby. Analýzou vodovodní 
sítě v obci bylo také zjištěno, že její část je již 
na hranici životnosti a bude nutné postupně 
pracovat na její obnově. S  tímto také souvi-
sí požadavky některých občanů na opravy 
povrchů vozovek – ano, opravíme vozovky, 
avšak nejdřív musí být opraveny vodovodní 
řady, často se nacházející v těchto vozovkách 
a  jejichž vlastníkem jsou Vodovody a  kana-
lizace Břeclav a.s. Tedy nelehký úkol, zvláště 
v  dnešní turbulentní době, avšak věřím, že 
ho dokážeme zrealizovat. Co mě mrzí je, že 
se doposud nepodařilo rozjet opravu ulic Ke 
kostelu a Lipová a také rekonstrukci a přístav-
bu obecního úřadu. Tady stále čekáme na 
dotace, tak uvidíme zda se zadaří. Pozitivní 
zpráva je oznámení společnosti EG.D o pláno-
vaném uložení nadzemního vedení elektrické 
energie v ulicích Ke kostelu a Lípová do země, 
které bude realizováno v roce 2023 a na které 
pak bude navazovat zmiňovaná oprava chod-
níků a vozovky. 

A  ještě jedno téma zmíním. A  tím jsou 
uprchlíci z Ukrajiny, z nichž mnozí jsou i v naší 
obci. Touto cestou děkuji všem, kteří jim po-
máháte, protože to opravdu nemají snadné. 
Tito lidé přišli o  všechno, k  nám se dostali 
s  igelitkou v  ruce a  rozhodně potřebují naši 
první pomoc. Věřím, že pokud u  nás zůsta-
nou, budou přínosem pro naši společnost, 
jsou nám kulturně blízcí. A  ono stačí málo, 
abyste těmto lidem pomohli. Stačí obyčejný 
respekt, respektovat je jako lidi sobě blízké, 
jako člověk člověka. 

Jaroslav Hajda, starosta
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Nový ceník krátkodobých pronájmů kulturního domu

Ceník krátkodobých nájmů nebytových prostor kulturního domu
Platný od 1.2.2022

Rada obce Hlohovec projednala a sestavila nový ceník pronájmů kul-
turního domu, přičemž ceník byl sestaven v duchu řádného hospodáře, 
protože do kulturního domu investujeme a staráme se o něj. Ceny nájmů 
podobných objektů a prostor v okolních obcích jsou v podobné výši.

Za zásadní považujeme stanovení osvobození od úhrady za proná-
jem a sice:

Od úhrady za pronájem se osvobozuje:

- příspěvková organizace obce
- místní spolek a to v rozsahu 2 pronájmů za kalendářní rok

Od úhrady za pronájem a spotřebovaných energií se osvobozuje:

- místní spolek pořádající veřejně prospěšnou akci typu přednáška, 
výstava a to pouze v dny úterý a středa za těchto podmínek:
a) na této akci nebude vybírán žádný druh vstupného a bude tedy 

pro občany zdarma a
b) propagační materiály na tuto akci budou opatřeny logem obce 

Hlohovec a bude na nich zřetelně uveden text: „ Tato akce je po-
řádána za podpory obce Hlohovec“

- místní spolek pro účel pořádání schůzí a jednání v kanceláři v dru-
hém nadzemním podlaží kulturního domu

Za samozřejmé považujeme osvobození od úhrady za pronájem pro 
příspěvkové organizace obce, kterými jsou Základní škola a  Mateřská 
škola.

Osvobození pro místní spolky spočívající v poskytnutí prostor kultur-
ního domu na 2 akce v kalendářním roce je také jasné a naprosto legi-
timní.

V současnosti máme v Hlohovci tyto spolky :
- TJ Sokol Hlohovec
- Hlohovčané
- Myslivecké spolek
- Spolek přátel Hlohovce
- Spolek Vojenské historie Valtice
- Petrklíč
- Český zahrádkářský svaz, MO Hlohovec
- Lohovečtí vinaři

Charakter pronájmu
Jednotka 

sazby
Celý kulturní 

dům
Vestibul s kuchyní 

a výčepem
Pouze 

vestibul
Pouze kuchyně s výčepem

bez vestibulu

Komerční – část dne Kč/hod 2 000,- 2 000,- 2 000,- 2 000,-
Komerční – celý den Kč/den 15 000,- 8 000,- 5 000,- 5 000,-
Nekomerční nemístní
Soukromé a podniková oslavy, schůze, školení, 
akce nemístních spolků

Kč/den 8 000,- 5 000,- 3 000,- 3 000,-

Nekomerční místní
Soukromé a podniková oslavy, schůze, školení, 
akce místních spolků

Kč/den 4 000,- 3 000,- 2 000,- 2 000,-

Smuteční setkání po pohřbu místního občana Kč/den 2 000,- 1 000,- 1 000,- 1 000,-
Ke každému z uvedených pronájmů je bezplatně k dispozici venkovní areál u kulturního domu.
Ke každému z uvedených pronájmů se připočítají skutečně spotřebované energie (tj. plyn a elektrická enegie ) a praní vypůjčených ubrusů.
Ke každému z uvedených pronájmů se připočítává ztracený či poškozený inventář kulturního domu (např. sklenice, talíře, misky, příbory, ubrusy apod.)
Od úhrady za pronájem se osvobozuje :
 příspěvková organizace obce
 místní spolek a to v rozsahu 2 pronájmů za kalendářní rok
Od úhrady za pronájem a spotřebovaných energií se osvobozuje :
 místní spolek pořádající veřejně prospěšnou akci typu přednáška, výstava a to pouze v dny úterý a středa za těchto podmínek :

a) na této akci nebude vybírán žádný druh vstupného a bude tedy pro občany zdarma a
b) propagační materiály na tuto akci budou opatřeny logem obce Hlohovec a bude na nich zřetelně uveden text:  „Tato akce je pořádána za 

podpory obce Hlohovec“
 místní spolek pro účel pořádání schůzí a jednání v kanceláři v druhém nadzemním podlaží kulturního domu

Nově se chystá spolek pořádající pravidelnou jarní a podzimní bur-
zu oblečení a samozřejmě podporujeme další spolkovou činnost. A roz-
hodně nesmíme opomenout skupinu místních občanů sdružujících se 
v místním kostele pod hlavičkou farnosti Valtice a kteří mají mít dle naše-
ho názoru také nárok na stejné benefi ty jako ostatní místní spolky – zde 
uvedeme naprosto legitimní využití kulturního domu jako zázemí pro 
Tříkrálovou sbírku, jedná se o dobročinnost.

Tedy prostými počty nám vychází 10 spolků či občanských skupin, 
které mají k  dispozici 20 volných termínů na pořádání akcí, u  kterých 
předpokládáme, že se budou konat zejména o víkendech. Těchto 20 vol-
ných termínů je více než třetina celého kalendářního roku a byli bychom 
velice rádi, aby i ostatní měli možnost využívat kulturní dům – tedy ob-
čané a také Obec Hlohovec se školou, školkou a v neposlední řadě také 
místní krojovaná chasa, která pořádá své akce pod hlavičkou obce Hloho-
vec. Tedy čistě teoreticky další třetinu termínů může obsadit obec Hloho-
vec se svými příspěvkovými organizacemi a krojovanou chasou a zbytek 
mohou využít místní občané na oslavy, setkávání atd. 

V rámci požadavků na rezervace kulturního domu pro rok 2022 jsou 
všichni zájemci od 1.1.2022 informováni o novém systému a ceníku krát-
kodobých pronájmů kulturního domu. Abychom vyšli vstříc místním 
spolkům a umožnili pořádání přednášek a výstav nad rámec 2 volných 
bezplatných pronájmů za kalendářní rok, dohodli jsme se, že je možné 
tyto volné pronájmy kulturního domu směřovat na jiné dny než je ví-
kend. Zvoleny byly dny úterý a středa a to z důvodu, že v pondělí potře-
bují mít obecní zaměstnanci časový prostor k úklidu kulturního domu po 
víkendovém pronájmu a ve čtvrtek je zase dost často potřeba přípravy 
na nadcházející víkendový pronájem. Tedy úterky a středy bude kulturní 
dům k dispozici pro přednášky a výstavy, což je z našeho pohledu jen 
dobře, že se bude v naší obci něco dít i v týdnu. Ovšem chceme hlavně 
bonus pro občana coby koncového uživatele, pro kterého se ta přednáš-
ka či výstava koná a tady považujeme za vhodné, ať má tuto přednášku či 
výstavu občan zdarma. Obec dává k dispozici prostory a energie zdarma, 
ať je tedy tato přednáška bezplatná a nevybírá se žádné vstupné a to ani 
dobrovolné, což je naprosto legitimní. A vzhledem k poskytnutému be-
nefi tu v podobě zdarma pronájmu a energií je také nanejvýš vhodné, aby 
veškeré propagační materiály na danou akci byly opatřeny logem obce 
Hlohovec a textem, že je akce pořádána za podpory obce Hlohovec.

Rada obce Hlohovec
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Předvánoční zpívání

Letošní tříkrálové koledování

V neděli 19. prosince jsme se sešli v Dědi-
ně u  betléma, abychom se společně naladili 
na přicházející vánoční svátky. Postupně se 
u nazdobeného vánočního stromu vystřídaly 
děti z  kroužku Lohovecké děti,které se sešly 
v  hojném počtu oblečené do krojů, přispěla 
Anička Drobiličová svou hrou na kytaru a zpě-
vem podpořená maminkou Irenou, zazpívaly 
si ženy i muži a byla starostou obce za přispění 
Milana Dolečka pokřtěna Hlohovecká encyk-
lopedie. Doprovodem i zpěvem přispěla cim-
bálová muzika Kamenica. Domů jsme se vra-
celi značně prokřehlí, ale spokojení, že jsme se 
mohli se spoluobčany aspoň takto sejít a po-
přát si k Vánocům i do nového roku.

Marie Bartošíková

Letošní tříkrálová sbírka vyšla na 8. ledna, 
Jako každý rok jsem s  napětím čekala, kolik 
dětí bude ochotných s námi obejít Hlohovec 
a podílet se na vybírání pomoci pro potřebné. 
Všechny nás velmi překvapilo, když se v sakris-
tii shromáždilo množství dětí, které se už těšily 
na koledování. Jako už tradičně jsme měli čty-
ři skupinky králů – tentokrát i v počtu deseti 
dětí ve skupince. Za necelé tři hodiny jsme 
obešli celý Hlohovec a  pak už si mohly děti 
pochutnat na zaslouženém občerstvení. Poté 
už nezbývalo nic jiného než si rozdat vykole-

dované sladkosti a  malé dárečky od Charity 
a koledníčci mohli jít domů. My dospělí jsme 
za asistence úřednice z Obecního úřadu paní 
Jitky Lípové rozpečetili kasičky a spočítali je-
jich obsah. A  opět jsme nevycházeli z  údivu 
nad vybranou částkou. Letos se nám podařilo 
vybrat 86 000 Kč, které z větší části pomohou 

přímo v našem okrese ale i na zahraniční pro-
jekty Charity Česká republika.

Chci Vám všem, kteří jste našim koledníč-
kům přispěli částkou do pokladničky, ze srdce 
poděkovat za Vaši štědrost.

Marie Bartošíková
místní koordinátorka sbírky
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Velkou cenou Hlohovce 2022 Trofeo Cinelli byla zahájená cyklistická sezona 
v české republice, tento závod se v novodobé historii jel podesáté i když samotný 
závod je zde od roku 1976, tento ročník byl výjimečný tím, že díky pandemic-
ké situaci byly dva předešlé ročníky zrušeny. O to více se organizátoři, a hlavně 
závodníci těšili, že po dvouleté odmlce konečně budou moci společně poměřit 
síly. A rozhodně se bylo na co dívat, závodníci byli nejenom z České republiky, 
ale z dalších okolních i vzdálenějších zemí. Závod je nemalého mezinárodního 
významu a vždy přitahuje zájem médií. Vyznačuje se přátelskou, pohostinnou 
domácí atmosférou a  překonává rekordy v  počtu startujících a  zúčastněných 
národností. Velice dobrých referencí se mu dostává jak ze strany závodníků, tak 
i u skvělé divácké kulisy. Nyní se již závod nachází ve fázi jednoho z nejprestiž-
nějších domácích závodů, který by chtěl vyhrát každý závodník a stanout tak na 
piedestalu hned na úvod sezony po dlouhé zimní přípravě.

Dnes již tradiční závod navštívilo na 300 diváků. Hojná účast publika potě-
šila jak závodníky, tak samotné pořadatele.

Velkou cenu Hlohovce-Trofeo Cinelli, první silniční závod české sezony, 
vyhrál Michael Juras z Open cycling Academy. Na druhém místě dojel Lukáš 
Vávra a třetí projel cílem Michael Kukrle

V ženách získala vítèzství česká mistryně Barbora Průdková z týmu 
Multicraft MTB Team.

Základní škola

Zahájení 
vánočních 
prázdnin 
v kostele

Velká cena Hlohovce

Jako každý rok poslední školní 
den ve škole se nese v duchu Vá-
noc, děti se mezi sebou obdaro-
vávají a  hrají si spolu. Pak se celá 
škola sejde u zvonu, kde si všichni 
spolu zazpívají a  rozejdou se do 
svých domovů. Poslední předvá-
noční den byl trochu jiný. Protože 
v  kostele už bylo všechno připra-
veno na nadcházející svátky, sešli 
se všichni žáci i  vyučující právě 
tam. Paní ředitelka Hana Sítková 
všem popřála příjemné prožití vá-
nočních svátků a po zpěvu 1. sloky 
písně Narodil se Kristus Pán se děti 
vydaly domů.

Marie Bartošíková
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Zápis do 1. třídy

Volby ve 4.třídě

K zápisu do 1. ročníku pro 
školní rok 2022/2023 se v pon-
dělí 4. dubna dostavilo 17 
malých předškoláků s  trvalým 
bydlištěm v  Hlohovci. Hned 
u vchodu je přivítali žáci 

5. ročníku v  pohádkových 
kostýmech a  všechny přichá-
zející děti v doprovodu rodičů 
uvedli do zahajovací místnosti, 
která se rázem zaplnila, a zápis 
mohl začít. 

S  rozvahou a  chutí plnily 
děti úkoly inspirované pohád-
kou O  perníkové chaloupce. 
Uměly hezky vyprávět, kreslit, 
určovat barvy, trochu počítat 
i  porovnávat, stavět chaloup-
ku z geometrických tvarů, ale 
také poznávat první číslice 
a písmena. Všichni předškoláci 
se dovedli také pěkně před-
stavit a poděkovat za malé dá-
rečky, které si společně s  po-
chvalou odnášeli za správné 
počínání při plnění úkolů.  

Na závěr zápisové slavnosti 
následovalo vyhlášení všech 
zapisovaných dětí a  společné 
foto s  budoucí paní učitelkou. 
Malí školáci odcházeli ze školy 
plní dojmů a  také s  pocitem, 
že vše zvládli a mohou se bez 
problémů zařadit mezi ostatní 
žáky.  Ve škole je opět přivítá-
me v  září na slavnostním za-
hájení nového školního roku 
2022/2023. 

Mgr. Hana Sítková

V  rámci učiva vlastivědy o  ČR demokratickém státě uspořádali 
čtvrťáci třídní volby, tzn. nácvik dovedností a učení prožitkem. Školní 
třída se tak proměnila ve volební místnost se všemi náležitostmi.  Žáci 
– voliči obdrželi hlasovací lístky se jmény všech žáků třídy. Vyzkoušeli 
si jak roli volební komise, tak roli voliče. Kandidátům na předsedu třídy 
děkuji za individuální propagaci. Kandidáti se prezentovali různě, ně-
kteří plakátem, někteří ústně, jedinci po vzoru Andreje, který rozdával 

koblížky, náš kandidát bonbóny. Vloženo bylo 13 platných hlasovacích 
lístků s těmito výsledky: Vítěz voleb: Předseda třídy Tomáš Vlk, 6 hlasů, 
místopředseda třídy Láďa Kohout, 5 hlasů. Gratuluji vítězům a věřím, že 
se budou o naši třídu vzorně starat a dodrží své volební sliby. Na pod-
zim, kdy nás čekají volby do obecního zastupitelstva, si volby ve třídě 
zopakujeme a navštívíme společně obecní úřad.

Elena Jankovičová, třídní učitelka

Budoucí školáci
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„Škola naruby“ v základní škole aneb Den učitelů 28. 3. 2022
Jan Amos Komenský, uznávaný myslitel, učitel národů a autor mno-

ha knih byl významnou postavou našich dějin. Na jeho počest se v den 
jeho narozenin – 28. března v naší škole již tradičně pořádá celoškolní 
projektový den s názvem Škola naruby. Žáci 1. – 5. ročníku se účastní 
netradiční výuky podle zcela jiných pravidel, neboť učitelé se stávají žáky 
a žáci učiteli. Po dvouleté pauze, která byla způsobena uzavřením ško-
ly a distančním způsobem výuky na dálku, jsme tuto tradici velmi rádi 
obnovili. Malí pedagogové se na tento den pečlivě připravili a snažili se 
napodobit své paní učitelky. Vyzkoušeli si, jaké to je, stát za katedrou, za-
ujmout žáky a něco je naučit. Všichni si vedli na svůj věk velmi dobře, 
volili různé metody a  střídali činnosti. Aby ne, vždyť školou procházel 
kontrolní tým inspektorů složený z žáků 5. třídy - z paní ředitelky Adélky 
a vážených pánů inspektorů Martina a Míly. O zářivou čistotu a hygienu 
všech povrchů se postarala nová školnice Anička, která byla k ruce naší 
paní školnici.  Zajímavý den se vydařili a užili si ho jak malí učitelé, tak 
paní učitelky, kterým patří velké poděkování za jejich laskavost a trpěli-
vost při náročné práci. Všechno nejlepší ke Dni učitelů! 

Mg.  Hana Sítková, ředitelka školy

Pan učitel A. Šoška učí matematiku v 5. třídě

Malá paní školnice Anička Hřebačková

Inspekční tým podává závěrečnou zprávu z kontroly
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Plavecký výcvik

Virtuální realita a žáci ZŠ Hlohovec

V  letošním školním roce absolvovali naši 
žáci 2. – 4. tříd povinný plavecký výcvik v roz-
sahu 20 hodin v krytém bazénu v Břeclavi. Pla-
vání patří bezesporu mezi nejoblíbenější spor-
tovní aktivity a má pro člověka velký význam, 
ať už psychický - působící pozitivně na psychi-
ku nebo motorický - projevující se příznivými 
účinky na lidské zdraví a na lidský organismus 
vůbec. Plavat mohou lidé v  každém věku – 
mladí, staří, rovněž i  lidé méně fyzicky zdatní 
nebo trpící některými zdravotními potížemi.  
Naučit se plavat mohou lidé kdykoli, avšak 
platí pravidlo - čím dříve, tím lépe. Naštěstí 
žijeme v dnešní době, která dětem umožňuje 
plavecký výcvik již od nejútlejšího věku. Vliv 
plavání na psychiku člověka je značný. Podílí 
se na formování jeho osobnosti. Některé děti, 
které se nejdříve plavání třeba i  z  nějakého 
důvodu bály, se naučí radovat z úspěchu, po-
chvaly a  naučí se překonávat překážky. Také 
jsou nuceny naučit se řešit různé problémy 

Využili jsme nabídky Městské knihovny 
Břeclav v  aktivitách spojených s  moderními 
technologiemi a navštívili strukturovaný pro-
gram šitý na míru žákům jednotlivých věko-
vých kategorií. 

V  malém sále knihovny se nejmenší žáci 
seznámili prostřednictvím robotů se základy 
ekologie a třídění odpadů. Jejich starší kolego-
vé se mohli těšit na setkání s virtuální realitou- 
blízkou budoucností- prostřednictvím brýlí 
pro 3D virtuální realitu Oculus Quest 2. Starší 
žáci se ve velkém sále knihovny nadšeně za-
pojili do činností s programovatelnými robo-
ty-ozoboty, zahráli si oblíbenou hru Minecraft 
a ocitli se pomocí 3D brýlí v přírodě v KNIHOV-
NICKÉM SAFARI. Zajímavé a někdy i napínavé 
chvíle prožili mezi lvy, gorilami, delfíny, žraloky 
a mohli také nahlédnout i mezi pravěká zvířa-
ta nebo se projet na šílené horské dráze.

a složitější situace související s plaveckým vý-
cvikem a plaváním vůbec. Žákům jsou vštěpo-
vány hygienické návyky a dodržování základní 
hygieny, která je nezbytná před vstupem do 
bazénu. Také jsou seznámeni se zásadami 
bezpečnosti, aby během plavání a při pobytu 
v areálu plaveckého bazénu nedošlo k úrazu. 
Děti se v družstvech pod vedením zkušených 
instruktorů učí nenásilnou formou, nejlépe 
formou her, zvládat základní plavecké do-
vednosti, mezi které patří orientace ve vodě, 
ponoření a potápění spojené s lovením před-
mětů, splývání – dokázat splývat na břiše i na 
zádech, splývat se zadrženým dechem a  vý-
dechem do vody, dýchání – výdechy do vody 
spojené s  potopením obličeje apod. Inten-
zivní plavecký kurz byl náročný, ale všechny 
děti udělaly pokrok, zvýšily si fyzickou zdat-
nost a obdržely „Mokré vysvědčení“ – doklad 
o úspěšném absolvování plaveckého výcviku.

Mgr. Jankovičová Jitka
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Školní družina je možná trochu přehlíženou, přesto nedílnou sou-
částí naší školy. 

Děti se zde učí žít s ostatními, spolupracovat a tolerovat individua-
litu druhých. Největší roli hraje vhodná motivace, radost z činnosti, cti-
žádost, zvědavost a povzbuzování. Důležitou úlohu má školní družina 
i v prevenci sociálně patologických jevů. Ve školní družině si všímáme 
vzájemných vztahů, klademe důraz na vzájemnou pomoc, slušné jed-
nání a ohleduplnost. 

Vytváříme společně s dětmi vlídné prostředí, do něhož se mohou 
každý den těšit. 

Nesmíme zapomínat hlavně na to, že dítě, které absolvovalo 4 až 5 
hodin školního vyučování, netouží i v odpoledních hodinách jen poti-
chu sedět a „být hodné“.

Proto s  družinou často vyrážíme na turisticko-přírodovědné vy-
cházky do okolí obce, kde si mohou děti z plna hrdla zakřičet, pořá-
dáme nejrůznější sportovní odpoledne, při kterých vybíjíme svou pře-
bytečnou energii, ale neopomínáme ani klidovější aktivity, abychom 
naopak načerpali energii novou.

A že těch akcí a činností už bylo!
V únoru jsme si například vyzkoušeli na vlastní kůži, jaké to je být 

olympijským sportovcem. Vzhledem k nedostatku sněhu v našich kon-
činách jsme si sporty trochu upravili. Snowboardy jsme nahradili skate-
boardy, brusle jsme nazuli kolečkové a zasněžený olympijský stadion 
nám nahradilo prostranství před kulturním domem. Ale věřte nebo ne, 
neubralo nám to nic z radosti a sportovního nadšení. 

Bylo to úžasné setkání s virtuální realitou, 
pro některé žáky vůbec poprvé. Návštěva to-
hoto programu nás velmi zaujala a doufáme, 
že se ještě do knihovny vrátíme.

Velké poděkování lektorům knihovny.
Žáci druháci a třídní učitelka 

Mgr. Petra Karafová

Po olympiádě jsme zamířili rovnou na karneval. Vyrobili si masky 
i karnevalovou výzdobu třídy a pak už jsme to všichni rozjížděli při sou-
těžích i na tanečním parketu.

Jarní sluneční paprsky nás stále častěji lákají ze třídy ven. Abychom 
si po zimě zopakovali, jak se máme chovat při pohybu na chodníku 
i na silnici, uspořádali jsme již dvě odpoledne zaměřená na bezpečnost 
silničního provozu. Nejdříve jsme vyvětrali naše koloběžky a pak jsme 
projeli pořádně i svá jízdní kola. I přes počáteční obavy jsme jízdy zruč-
nosti v obou případech zvládli na výbornou. Obstáli jsme i ve zkoušce 
z pravidel a při závěrečných závodech jsme se všichni vzájemně po-
vzbuzovali k co nejlepším výkonům.

A kdo vyhrál? Na tom přece nezáleží! Důležité je, že nás pobyt ve 
školní družině baví, chodíme sem rádi a vždy se těšíme na další nové 
akce. 

Mgr. Andrea Kurková, vychovatelka školní družiny

Z činnosti školní družiny
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Základní škola

Zprávičky z mateřské školy

Na podzim a v zimě jsme ve školce kvůli covidovým opatřením bo-
hužel přišli o některé plánované aktivity. O to víc jsme si užili ty naše tra-
diční, oblíbené: přišel k nám Mikuláš s čerty a anděly a že byly děti hodné, 
dostaly od něj i nadílku.

A už tu byl advent a s ním zdobení celé školky, betlémy, koledy, diva-
délko ve školce - „Vánoční příběh“, zdobení stromu před školkou, spousta 
vánočních her, písniček a říkanek, výroba vánočních ozdob a drobných 
dárečků, pečení perníčků, rozkrajování jablíček, pouštění lodiček, vánoč-
ní vůně. a pak už k nám konečně přiletěl Ježíšek se stromečkem a kupou 
dárků.

Na Tři krále jsme zašli kostela obdivovat hlohovecký betlém, všechny 
postavičky v něm, pověděli jsme si příběh z Betléma, zazpívali Ježíškovi 
koledy.

Na leden jsme připravily besedu se školní psycholožkou Mgr. Mo-
nikou Válkovou, kde se rodiče dozvěděli spoustu užitečných informací 
o školní zralosti dětí a jejich připravenosti na vstup do základní školy.

V lednu nás ve školce navštívilo divadlo s dřevěnými loutkami – ma-
rionetami. Pak nastal čas plný zábavy a veselí – fašank…..školka se odě-
la do veselého barevného hávu, zpívalo se, tančilo, peklo a mlsalo, celá 
školka se proměnila v pohádkovou říši plnou roztodivných postaviček 
a masek.

Teď už ale netrpělivě vyhlížíme jaro. Děti si společně uklidily školní 
zahradu a připravily ji na jarní a posléze i  letní hrátky a že bylo zrovna 
krásné teplé a slunečné počasí, opekli jsme si po práci na ohni letošní 
první špekáčky. Začouzení, špinaví, avšak šťastní, a to je to hlavní! I hrášek 

už si děti vysely, teď už jen ten déšť a sluníčko. Zřejmě se ale dočkáme 
i velkého překvapení v podobě rozšíření naší zahrady, na kterou obec vy-
užila dotačního titulu na přírodní zahrady. Zahrada by nově měla sahat 
až dozadu k areálu bývalého družstva a měla by být vybavena spoustou 
zajímavých prvků a lesní částí. Celá zahrada tak bude velkým a bezpeč-
ným prostorem pro hry, zábavu i učení našich dětí. Velkým plus tohoto 
nového řešení bude i možnost vyrazit na vycházky do polí nebo do Staré 
hory zadní brankou a vyhneme se tak velmi frekventované uličce smě-
rem k „Leonardu“, kde nestačíme vyhýbat jednomu projíždějícímu autu 
za druhým.

Do konce školního roku čeká děti ještě spousta zábavy, her a zajíma-
vostí….mimo jiné čarodějnický týden, oslava Dne dětí v  týdnu plném 
dětských radovánek, školní výlet, dětská olympiáda ve valtickém 4all 
centru, kde se již tradičně utkáme s okolními školkami v různých spor-
tovních disciplínách.  Předškoláci „fi nišují“ s přípravou k zápisu a nástupu 
do základní školy. Školní rok pak ukončíme tradiční a oblíbenou zahradní 
slavností společně s rodinami dětí.

Pro děti, které přijdou k  letošnímu zápisu do naší mateřské školy, 
jsme připravily letos malé seznámení se školkou a to formou  „Předško-
ličky“  V úterý 12. a ve čtvrtek 21. dubna vždy od 15 do 16 hodin mohou 
přijít rodiče s dětmi do naší školky, kde pro ně budou ve třídě Berušek 
připraveny různé zábavné aktivity, seznámí se s p. učitelkami, mohou si 
prohlédnout naši zahradu a vyzkoušet herní prvky. 

A teď už jen přejeme všem krásné slunečné jaro plné klidu a pohody!
Zdeňka Hajdová, vedoucí učitelka

Výuka bruslení Tři králové

Maškarní bál

Krmení zvířátek v Kamenici

Fašankový průvod
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Sváteční stolováníSledovali jsme práci hasičů

Slavíme narozeninySlavíme fašank

Betlém v kosteleAndílci pro babičky a dědečky z LDN Valtice
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Titul Mistr ČR v plavání a Mistr Moravy a Slezska v atletice

Z pera našich občanů – František Radkovič

Lukáš Drobilič /2009/ pokračuje úspěšně i nadále v plavání a také 
v atletice.

Od srpna do prosince se zúčastnil 6ti plaveckých závodů, na kte-
rých vždy obsadil medailové umístění. V srpnu v Plzni navíc pokořil 
16tiletý rekord ČR 12tiletého žactva v disciplíně 50 m motýl. V pla-
veckém pětiboji DROP CUP, který se konal v  září v  Brně, se plavaly 
všechny styly na 100 m + 200 m polohový závod. Jednalo se o krajské 
závody, kdy se udělovaly podle časů FINA body. Součtem bodů se 
Lukáš umístil na 1. místě v Jihomoravském kraji a zároveň to byl nej-
lepší výkon v ČR. Vyhlášení v rámci ČR se konalo v prosinci na MIST-
ROVSTVÍ ČR ročníku 2009 v Litoměřicích. Lukáš závodil v 6 ti startech 
a to velmi úspěšně. Získal 3 zlaté a 3 bronzové medaile a především si 
opět zaplaval 5 osobních rekordů. Na těchto závodech nebyl povolen 
vstup divákům, ale závod měl přímý přenos 
přes kanál YouTube. Přenos sledovala rodina 
a známí a i na dálku fandili a gratulovali přes 
sms zprávy, což bylo velmi příjemné a potěši-
lo nás to.  

Atletiku Lukáš nestíhá trénovat vzhledem 
k  plaveckým tréninkům. I  tak je ale úspěšný 
v atletických soubojích, ať už jako jednotlivec 
nebo za družstvo Lokomotivy Břeclav a  ZŠ 
Slovácká Břeclav. Na MISTROVSTVÍ Moravy 
a Slezska jednotlivců na dráze /MMaS/ získal 
na podzim 1. místo ve skoku vysokém a  2. 
místo v běhu na 150 m v kategorii ml. žáci. Na 
halovém MMaS se v únoru umístil na 1. mís-
tě ve skoku vysokém a  zároveň i  v  běhu na 
150m. Na trati 300 m byl diskvalifi kován z 1. 
místa za vyšlápnutí z  6 dráhy, což byla nová 
zkušenost. Se ZŠ získaly jako družstvo 1. místo 
v  závodu Pohár rozhlasu ČR. Za Lokomotivu 
Břeclav získali chlapci titul Mistr Jižní Moravy 
a Mistr Moravy a Slezska.

Jak jsme (ne)jeli do Jerevanu

V  roce 1988 bylo v  SSSR v  Jerevanu vel-
ké zemětřesení, které srovnalo se zemí celou 
velkou oblast. V té době jsme již měli v rámci 
Svazarmu Jihomoravského kraje záchrannou 
brigádu se psy. Tehdy jsem měl No Gero, kte-
rý měl všechny zkoušky služebních psů, kte-
ré se tehdy daly složit. V roce 1991 jsem pak 
s  tímto psem udělal mistra republiky, ještě 
Československé. Měl také zkoušky lavinových 
psů a byl jsem s ním dvakrát v Nízkých Tatrách 
na výcvikovém soustředění v  Jasné s  hor-
skou službou. Po skončení aktivní činnosti 
jsem Gera, protože už měl roky na závody, 
daroval na jatky do Podivína, kam jsem jezdil 
pro maso pro psy. Byl to pes pohodový, ne-
chal se pohladit a  s  kýmkoliv se hrát. Druhý 
den mně volali z  jatek, ať si pro psa dojedu, 
že nechce nikoho pustit na dvůr. Pak skončil 
ve Valticích v  prodejně potravin u  Kružíků, 
kde na dvoře obchodu zadržel zloděje. Tak 
tedy s  tímto psem, spolu s  dalšími psovody, 

V  únoru se Lukáš zúčastnil za ZŠ  závodu Hustopečské skákání. 
Překonal zde 22letý rekord závodu ml. žáků ve skoku vysokém výko-
nem 177 cm, což je zároveň i novým okresním rekordem. 

V  červnu se koná Mistrovství ČR v  plavání, poprvé však na 50ti 
metrovém bazénu v Českých Budějovicích.

Vrcholem letošního roku je Olympiáda dětí a mládeže, na kterou 
jsou děti nominovány Krajským svazem v  jednotlivých sportech. Pro 
splnění nominace musí děti svým letošním výkonem patřit asi mezi 4 
nejlepší z kraje. Doufáme, že se Lukášovi podaří splnit nominaci ale-
spoň v  některém sportu. Příprava probíhá nejen běžným tréninkem 
a účastí na závodech, ale Lukáš se připravuje i na plaveckých kempech 
v Praze a ve Znojmě pod vedením Květoslava Svobody se Znojma. 

Bohdana Drobiličová

jsme se nahlásili u  příslušných orgánů, že 
chceme jet do Jerevanu pomáhat s vyhledá-
váním zasypaných lidí. Každý z  nás měl dva 
až tři pytle, ve kterých jsme měli to, co jsme 
si mysleli, že budeme potřebovat mimo vody. 
Čtyři dny jsme seděli doma u telefonu a čeka-
li na zavolání, že jedeme do Jerevanu, ale to 
jsme podcenili naše úřady. Nic se nedělo, jen 
máme stále čekat. Nakonec mě to dopálilo 
a jako zkušený opravář telefonů jsem zavolal 
do Břeclavi spojovatelkám. Tehdy se mezi-
městské a zahraniční hovory dělaly prostřed-
nictvím spojovatelek. No a kolegyně mě přes 
pražské kolegyně spojily s  kanceláří prvního 
tajemníka ÚV KSČ Jakeše. Tam jsem vysvětlil 
o  co jde a  jaké máme problémy s  odletem. 
Druhý den nám volalo UB Brno, že nás odve-
zou na letiště. Jeli jsme Avií, a ta byla dost líná 
a cesta trvala příliš dlouho. Když jsme dorazili 
na letiště, tak odlétalo letadlo, které se nás 
nemohlo dočkat. Tři dny a dvě noci jsme strá-
vili v letištní hale. Pak za námi přišel někdo ze 

Sport

Příspěvky občanů

sovětského velvyslanectví, poděkoval nám za 
ochotu s tím, že už je tam zapotřebí jen těžká 
technika. Takže po osmi dnech jsme jeli zase 
domů. Ale z druhé strany musím konstatovat, 
že to pro nás byla záchrana. Kdybychom tam 
byli, tak by museli zachraňovat nás. Zkuše-
nosti, jak to na takových akcích chodí, jsme 
tenkrát neměli. Tam na takových akcích platí, 
že to, co nemáte s sebou, to vám nikdo nedá, 
protože tam nic není. Navíc letadlo přistálo 
desítky kilometrů od Jerevanu a dále to bylo 
po vlastní ose. A tam nebyla šance, že by mohl 
někdo pomoct. Jak to chodí, jsme viděli až na 
mezinárodním mistrovství záchranářských 
psů v  Rakousku, kde jsme skončili druzí. Ti 
záchranáři z toho nenáviděného západu měli 
s sebou terénní auta na převoz, stany, (ty jsme 
také s sebou neměli), elektrické agregáty, pol-
ní kuchyňky, vodu a spoustu vybavení včetně 
zdravotníků. Prostě vše, co se u  takové udá-
losti potřebuje a my jsme neměli. Já mám za 
to, že bychom zpátky šli pěšky až na Moravu.
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Úžasné schopnosti psa

Několik lidí se mě ptalo, jestli budu po-
kračovat v psaní článků o výcviku psa. Nebu-
du. To by bylo příliš odborné a  já pochybuji 
o tom, že by se našli „blázni“ jako já, kteří by 
byli ochotni výcviku věnovat denně za kaž-
dého počasí několik hodin. A každý rok mimo 
veterinu a krmení investovat do výcviku ně-
kolik tisíců do výcviku. To se musí také jezdit 
i do daleka za výcvikem, hlavně obranářské-
ho výcviku za fi guranty. A tak mě napadlo na-
psat něco o úžasných pachových schopnos-
tech psa. Mám za to, že málokdo má o tomto 
nějaké vědomosti. Některé vám popíšu – co 
nejjednodušeji. Stopy, to je základ všech pa-
chových disciplin. Na výcvikovém soustředě-
ní jsem se seznámil s jedním policistou, který 
mi vyprávěl příběh jedné akce. Byla vloupač-
ka a na místo činu dojel psovod se psem. Pes 
byl uveden na stopu, šel asi 50 metrů k plotu. 
Usoudili, že to je asi omyl. Časem byl dopa-
den lupič a  při výslechu a  následné rekon-
strukci se ověřilo, že pes šel správně, ale krá-
dež se nestala v den, kdy tam byl psovod se 
psem, ale stala se o 4 dny dříve. Jsou známé 
i starší stopy. Teď něco z mé osobní zkušenos-
ti. V roce 1985 byli u mě policisté ze Senice, 
prodal jsem jim psa. Od nás odjeli po obědě. 
Když přijeli do Senice, tak tam byla nějaká 
vloupačka. Psovod, který se se psem nesta-
čil ani seznámit, uvedl psa na stopu. Ta byla 
dlouhá asi dva kilometry po Senici. Přestože 
se pes ani psovod neznali, stopa byla úspěš-
ná a pachatel dopaden. Toto mně hned večer 
psovod zatelefonoval. V roce 1983 jsem dělal 
u Kuperku výcvik svých dvou No. Tam při vý-
cviku jsem náhodně našel mrtvou holku Byla 
již celá žlutá. Překvapila mě reakce psů. Bylo 
to ve stohu. Slýchával jsem, že když pes najde 
mrtvolu, má zvláštní reakce, naježená srst, 
couvání a podobně. Bylo to úplně jinak. Kdy-
by neměli koše, tak by ji kousali. Pak tam při-
jeli vojáci, shodou okolností se psem, kterého 
jsem jim prodal. Ten našel nahoře ve slámě 
ponožky, které prokazatelně patřily oběti. To 
potvrdili její rodiče. Pak vojáci s mým dalším 
psem při jiné akci dělali další stopu asi 3 km 
dlouhou, která vedla do Hlohovce – úspěš-
ně. Ale toto nebudu popisovat. Teď o  jiných 
schopnostech. Dělali pokusy s  mnoha psy, 
co je možné. Dali na stůl papír, ve výšce asi 
1 m nad papírem, přejeli rukou. Papír se dal 
sterilně do nádobky a psi měli za úkol tento 
pach rozlišovat mezi jinými pachy. Byli úspěš-
ní. Další úkol byl, někdo vzal do ruky kladívko, 
na toto kladívko nechali 4 dny téct vodu. Psi 
byli schopni toto identifi kovat mezi jinými 
věcmi. Další: v  místnosti, kde byla spousta 
lidí, to je spousta pachů, byl i pachatel. Tam 
se na nějakou dobu položí hmota, která do 
sebe nasaje všechny pachy, které v místnosti 
jsou. Psi jsou schopni identifi kovat pach pa-
chatele při rozlišování pachu z  hmoty a  pa-
chatele. Jsou to ale jen podpůrné důkazy, 
protože psi se mohou zmýlit. Ve fi lmech je 
často vidět, že se například ztratí dítě. Rodiče 
přinesou oděv dítěte, aby si pes nasál pach 
dané osoby. Tak to tedy nefunguje. Tam jsou 
i pachy lidí, kteří to přinesli. To musí být ste-
rilně odebraný předmět a  sterilně uložený 

do nádoby, ze které bude pes nasávat, jinak 
je to k  ničemu. Psi jsou schopni najít napří-
klad drogy v nádrži s benzínem. Pochopitel-
ně v  nádrži s  benzínem by pes nic nenašel. 
To je tak: někdo musel tu drogu dát do sáč-
ku, někdo musel ten sáček dát do té nádrže. 
A tady to je. To se vždy někde uchytí moleku-
la pachu, která stačí psovi k  identifi kaci. Teď 
se vrátím zpět ke stopám. Stopa, to je souhrn 
pachů, tedy nejen pach člověka či zvířete, ale 
také rozšlápnuté trávy, rozšlápnutí živočicho-
vé, pohnutá zemina a podobně. Byly udělány 
pokusy, natáhlo se lano, po kterém někdo sjel 
na kladce. Z  opadávajících lidských částiček 
bylo na té trase spousta pachu, ale psi nebyli 
schopni po stopě jít, protože tam není dáno, 
co je dopředu a co dozadu. Druhý pokus byl, 
že se udělalo kolo, na kterém byly udělány 
jakože boty. Toto kolo bylo na tyčích na  kaž-
dou stranu několik metrů dlouhých a dva lidé 
kolo tlačili. Přestože tam nebyl žádný lidský 
pach, psi byli schopni stopu vypracovat. Je 
ovšem nutné podotknout, že ne všichni psi 
jsou schopni toto provádět a navíc je nutné 
za tím vidět mnoho hodin výcviku, který ni-
kdy nekončí.

Vznik názvu „Bišovart“

Předseda MNV pan Kašník zorganizoval 
v zasedačce MNV besedu o Hlohovci. Sešlo se 
tam tak 15-20 lidí. Beseda byla velmi zajíma-
vá a poučná. Tam jsem se dozvěděl o něčem, 
co je psáno v nějaké kronice, která je v miku-
lovském muzeu. Letopočty si nepamatuji, ale 
v  dobách dávných, kdy ještě Hlohovec nee-
xistoval, ale byly tu osady „Kausberk“ a „Aloh“, 
bylo naše daleké i blízké okolí protkáno těžko 
dostupnými močály. A  teď jsme u  toho. Na 
místě, které známe pod názvem Na mezi, byla 
hláska, kde byli vojáci, kteří z  vršku na mezi 
sledovali okolí, zda tam není nějaký nežádoucí 
pohyb cizích vojsk. Projít těmi močály neby-
lo jednoduché a bylo zdlouhavé. Z meze pak 
utíkal voják na místo, které teď známe jako 
„Genča“. Tam byla posádka vojáků olomouc-
kého biskupa. Z „Genče“ pak jel voják na koni 
do Olomouce sdělit biskupovi situaci, která se 
tam odehrávala. No a olomoucký biskup pak 
provedl další potřebné kroky. Od toho pochází 
název „Bišovart“ – biskupská stráž.

Věřte – nevěřte

Někdy se stanou věci, které když osob-
ně nevidíte, odmítnete tomu uvěřit. Já jsem 
osobně dvě takové zažil. Prvá se stala v  roce 
1964 na vojně u  Chomutova. Sloužil jsem 
u radarů – to je protivzdušná obrana státu. Ty 
radary tenkrát „viděly“ asi 350 km daleko a 40 
km do výšky. Dále tam byla strážní věž, jakou 
měli pohraničníci. Tam byl ve dne, v noci, vo-
ják, který sledoval, jestli neuvidí nějaké nízko 
letící letadlo, které radary nebyly schopny za-
registrovat. Jednou, asi v 23 hodin, volal stráž-
ný, že vidí skupinu „letadel“. Protože v té době 
byly radary v provozu a nic neviděly, šel se ve-
lící důstojník podívat, co ten blázen vidí. To, co 
viděl, mu vyrazilo dech. Všichni, kteří ještě ne-
spali nebo mohli opustit své stanoviště, se šli 
také podívat. Bylo nás tam nejméně 30 vojáků. 
To nebylo, jak se často stává, že něco proletí 

oblohou. To se po obloze organizovaně vzná-
šely-letěly jasně svítící předměty velikosti fot-
balového balónu v počtu více jak deset kusů. 
Krásně a  organizovaně pluly noční oblohou. 
Pomyslně nad námi se ten roj zastavil a stál tak 
deset minut. Pak jako když práskne, se ten roj 
rozletěl, každé těleso na jinou stranu a během 
okamžiku zmizel za obzorem. Tenkrát velitel 
volal, kam se dalo, ale nikdo nic nevěděl. Ani 
jsme se nikdy nedozvěděli, co to bylo. Ale bylo 
to úžasné.

Druhá věc se stala někdy v  80. letech. 
Pracoval jsem u spojů a naši kolegové někde 
u  Pohořelic něco kopali a  našli tam „kuličku“. 
Byla velikosti dětské kuličky, s  jakou si děti 
hrávají. Byla černá, pevná a dala se na pohmat 
lehce zmáčknout. Nikoho to nezaujalo, tak ko-
lega to pustil na zem. A teď se to stalo. Kulička 
skákala kolmo nahoru a zase dolů, a tak pořád 
dokola. Jako perpetuum-mobile. Tak milou 
kuličku vzali s sebou a v Břeclavi na poště, kde 
bylo stanoviště, ji dali do pětilitrové sklenice 
od okurek. Tam několik dnů v  té sklenici ne-
přetržitě hopkala a kdekdo z kolegů i z pošťá-
ků se na ni chodil dívat. Za pár dnů jsem jel do 
Břeclavi – tam jsme jezdili pro materiál a různé 
vyřizování záležitostí. Byl se mnou i můj kole-
ga Joška Buriánek, se kterým jsme měli spo-
lečné stanoviště ve Valticích na pošě. A tehdy 
mě napadlo vzít „kuličku“ s  sebou do Valtic. 
Tam v  areálu nemocnice je dodnes budova, 
které se říkalo „myšárna“. Tam prováděli různé 
výzkumy různých brouků i bílých myší. Kulička 
nám několik dnů stále hopkala ve sklenici od 
okurek. Pak jsem ji odvezl na tu „myšárnu“, aby 
ji hlavy pomazané prozkoumaly a řekly nám, 
co to je? Po několika dnech nezjistili nic. Jejich 
nadřízený orgán byl v  Praze a  tak v  nejbližší 
době, když jeli do Prahy, odvezli skákající ku-
ličku ve sklenici do Prahy, kde byli ještě chyt-
řejší hlavy, ale nic nezjistili. Několikrát jsem se 
tam informoval, jak to s „kuličkou“ vypadá, ale 
nic jsem se nedozvěděl. Jako by se do země 
propadla.

Rady a moudrosti

• Nikdo a  nic není nej, mezi nej se dá jen 
zařadit.

• Nic nevynucovat, jen následovat přírodu.
• Nevěř profesionálním obchodníkům a ob-

chodníkům bezmezně, i oni musí být z ně-
čeho živi.

• Jestliže něco neznám nebo to není vě-
decky doloženo, tak to neznamená, že to 
neexistuje.

• Všechno má svůj čas.
• Muž musí pracovat do svých 35 let na své 

jméno, pak pracuje jeho jméno na něj.
• Náhoda pomáhá jen tomu, kdo je na ni 

dokonale připravený,
• Člověk nemá dobrodružství vyhledávat, 

ale nemá se mu ani vyhýbat.
• V životě musíš víc dávat jak dostávat.
• Ten, kdo opravdu umí, tak více naslouchá, 

jak povídá. Nevěř upovídaným lidem.
• Člověče, přičiň se, Pán Bůh ti pomůže.
• Pomáhat má význam jen tomu, kdo se 

sám přičiní.
• Je zbytečné komukoliv cokoliv vysvětlo-

vat. K poznání musí člověk přijít sám.
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• Neumíš-li – naučíme tě
Pomůžeš-li – pomůžeme ti
Nechceš-li – nestojíme o tebe

• Koně můžeš dovést k vodě, ale nedonutíš 
ho pít.

• Zradit tě může jen kamarád, pan „XY“ ze 
Lhoty, který tě nezná, ten tě zradit nemůže.

• Doopravdy vlastníš jen své vědomosti a své 
zdraví, tam bys měl co nejvíce investovat.

• Žij jen podle toho, kolik máš peněz, nikdy 
si peníze nepůjčuj, ani je nikomu nepůjčuj.

• Jestliže mocní chtějí, abys byl mocný, tak 
budeš mocný i kdybys byl nemocný, jestli 
to nechtějí, tak ti nepomůže ani svěcená 
voda.

• Neříkej, že to nejde, řekni: Já to neumím.
• Přej, bude ti přáno, dej, bude ti dáno.
• Co nechceš sníst, nech žít, co tě neohrožu-

je, nech být.
• Chytrý neznamená být moudrý, moudrý 

může být i negramotný člověk.
• Chytrý umí problémy řešit, moudrý se jim 

vyhýbá.
• Pamatuj si: Na silnici mají všichni přednost 

kromě mě!
• Máš-li své děti rád, dej jim poznat hlad 

a chlad.

Slavíme výročí presidenta Masaryka. 
Státníka z našeho kraje, který žil pravdu

T. G. Masaryk
Cyril Michalica

Znovu tu máme 7. březen; tentokrát již 172 výročí narození my-
slitele a  státníka naších novodobých dějin, našeho prvního prezi-
denta a zakladatele naší nové československé  republiky pana prof. 
Tomáše Garrique Masaryka. Děkujeme Cyrilu Michalicovi za pěkný 
příspěvek

Je z cela pravdivé, když se říká, že bez tatíčka Masaryka nebyla 
by republika. Ano, ta nám nespadla jen tak do klína, za tu se muselo 
bojovat u Zborova pod praporem Masaryka. Nebýt toho, tak by se 
v  naší kotlině mluvilo asi německy a  pod Tatrami maďarsky. Za to 
bychom měli být tedy vděční, uchovat to v mysli i v  srdci a podle 
toho se i chovat a mělo by se učit ve školách.

 Je to velmi smutné, že mnoho mladých lidí nezná dějiny, neví, 
jak vznikla naše republika, kdo byl jejím prvním prezidentem a mají 
to jakoby za samozřejmost, která existuje odjakživa. I když je to již 
řada let, co Masaryk řekl, že se na nás bude dívat, jak hospodaříme, 
tak jeho myšlenky a jeho odkaz, a nejen pro nás, ale všeobecně je 
stále platný. Nebyl to on, kdo vymyslel pravdu a  lež. Ta se zrodila 
zároveň s  lidstvem a od věků lidstvo doprovází, ale byl to on, kdo 
pravdu neochvějně hájil a lež zase tak odhodlaně potíral.

Ukázal jako prezident národu, že stát, má-li správně prospívat 

V Břeclavě u mostu,
 zde u Žluté školy,
stojí vzácná socha

T. G. Masaryka.

Tatíček Masaryk,
jak my mu říkáme,

narodil se u nás,
na Jižní Moravě.

To sedmého března
osmnáct set padesát,
v hodonské světničce

ozval se jeho pláč.

Ten jeho dětský pláč
v mužný hlas zesílil,
byl slyšet ve světě,
kde všude působil.

Byl slyšet v Evropě,
v Americe, v Rusku,
tam všude bojoval
za naši svobodu.

 Sestavil legie
z českých bojovníků,

bitvou u Zborova
 představil je světu.

Setřásl tři sta let
 habsburské nadvlády,

znova jsme se stali
 naší země pány.

Dnes nad pražským Hradem
jeho prapor vlaje,
že pravda vítězí,

napsáno na něm je.

Zanechal nám odkaz:
„Nekrást a nebát se,

vždy jen pravdu hájit,
a nehrbit páteř.“

Dějiny ho řadí
mezi velké syny,

jako byl mistr Hus
a nebo Komenský.

Břeclavští občané,
spolu se Sokoly,
z vděčnosti mu
sochu postavili.

Tato krásná socha,
nechť nám připomíná,

že se náš tatíček
z hora na nás dívá.

musí stát na pevných základech a ten základ je pravda a vzájemná 
úcta a na této pravě a vzájemné úcty musí stát každé lidské počíná-
ní. V tomto jeho odkazu spočívá jeho velikost. Masaryk ten ne že jen 
hlásal pravdu, ale ten ji žil a svým životem nám dával příklad, který 
bychom měli mít v paměti a který nám dneska tolik chybuje. Dnešní 
státník večer něco řekne a ráno to bez zardění popře, a to je špatný 
signál pro celý národ. Proto se z národa vytratil stud a  lež se bere 
jako běžná součást života, a  to má neblahý dopad a vliv nejen na 
prosté lidi, ale prolíná též do státní sféry a justice. Žádná věc, ani ta 
nejlépe myšlená, nemůže spočívat na lži. Masarykovo krédo; ,,Prav-
da vítězí.“ vlaje nad hradem ale pod hradem jako by stále byla tma.

A  slušelo by se při této příležitosti   projevit malou vzpomínku 
na tragický skon ministra zahraničí Jana Masaryka, syna T.G.Masary-
ka, dne 10. března 1948, tedy jen tři dny po výročí narozenin svého 
milovaného otce, kterého následkem předčasného skonu přežil jen 
o  jedenáct let. Jan Masaryk byl zván miláčkem národa. Tuto milou 
přezdívku si vysloužil kromě všeobecné oblibě i tím, že za války v le-
tech 1938-45 jednou měsíčně vysílal rádiem z Londýna krásné a po-
vzbudivé projevy k národu. Čest jeho památce!

Cyril Michalica
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Moudra našich občanů
Cesta k úspěchu

František Radkovič

CO BYSTE MĚLI VĚDĚT O PSECH, část 3.
VÝSTROJ PRO PSA  

Výstroj a pomůcky pro psa, to je velký sor-
timent, podle toho, čím se kdo zabývá. Tedy 
alespoň to nejzákladnější.: 10m vodítko, sta-
hovací obojek - řetízkový s velkými oky. Malé 
oka a  kožený obojek dělají na srsti pásek, 
protože ji lámou. Náhubek, pokud možno ne 
kupovaný. Za 30 let co se věnuji psům, jsem 
neviděl bezpečný a vhodný náhubek na psa. 
Ten by měl být tak velký, aby tam pes mohl 
plně otevřít mordu a mohl tak řádně dýchat 
a ochlazovat se. Měl by být z dostatečně pev-
ného a  řádně přivařeného materiálu. Hlavně 
by mřížky měly být od sebe jen 5 mm. To pro-
to, aby přes něj nemohl pes nikoho pokousat, 
a  aby do něj nemohl nikdo strčit prst. Toto 
kupované náhubky nesplňují. Bohužel, kůže 
nad nosem psa by měla být upravená tak, aby 
psovi koš nedřel nos. Řemínky by měly být 
bezpečné, aby psovi koš za žádných okolností 
nespadl z  hlavy. Dále několik druhů kartáčů 
a hřebenů. Dvě misky, uvazovací kolík a uva-
zovací řetěz. Vodítko pes lehce překousne 
nebo i přetrhne. Vhodné jsou nějaké hračky, 
pešek na kousání a  píšťalka. Pochopitelně 
řádný a  bezpečný kotec, zateplenou boudu 
a pokud je v bytě, tak nějaký pelíšek.

METODY VÝCVIKU PSU

CHUŤOVĚ DRÁŽDIVÁ - při této metodě 
se používají pamlsky a  potrava jako podnět, 
kterým se upevňuje podnět i cvik. Při této me-
todě se docílí větší aktivity psa

MECHANICKÁ - spočívá v tom, že se po-
užívají při výcviku mechanické podněty k při-
nucení psa k provedení cviku. Výhodou této 

metody je, že si rychle vytváří podmíněné re-
fl exy a jejich pevnost.

METODA - je to spojení chuťové a meto-
dy v jednu. Je to nejčastěji metoda s nejlepší 
účinností pro upevnění podmíněného refl e-
xu.

NAPODOBOVACÍ METODA - zde se po-
užívá toho, že cvičí pes nevycvičený spolu 
s vycvičeným psem. Používá se jen na některé 
cviky. Např. zdolávání překážek 
nebo k rozvíjení zloby.

TRESTÁNÍ PSA

Předem bych chtěl zdůraznit, 
že ten, kdo nezná teorii výcviku, 
kdo neumí cvičit a chválit psa, ten 
by ani neměl psa trestat. Vždy bys-
me se měli snažit o  to, nedopus-
tit situaci, aby pes měl možnost 
dělat nežádoucí věci. Jsou ale 
situace, kdy nestačí psovi sdělit, 
že to se nedělá. Uvedu příklady. 
Jdeme se psem na vodítku a  ten 
chce sežrat něco pohozeného. 
Zde stačí říct tvrdě „fuj!“ a trhnout 
vodítkem. Pokud ale pes chce 
někoho bezdůvodně napadnout, 
tak povel „fuj“ zakřičet velmi tvrdě 
a  velmi tvrdě trhnout vodítkem. 
V  případě, že už k  napadení do-
šlo, nezbývá než mimo povel „fuj“ 
a trhnutím vodítkem psa i potres-
tat. Trest musí být ale okamžitý 
a přiměřený podle povahy a stáří 
psa a podle toho co provedl. Na-
opak naprosto zbytečné a špatné 

je trestat psa za to, že utekl třeba za zajícem 
a nereagoval na přivolání a přijde později. Pak 
je vlastně z jeho pohledu bit za to, že se k vám 
vrátil. On vůbec za tu dobu neví, že je to za to, 
že utekl za zajícem. To bysme ho museli chytit 
při činu. A to je moc špatně. To jen my si vylé-
váme zlost za to, že jsme nebyli předvídaví, že 
jsme ho dostatečně nevycvičili a že jsme mu 
to vlastně umožnili.
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FENA

Máme-li doma fenu, musíme počítat 
s  tím, že budeme mít menší problémy. Kaž-
dých 5 - 6 měsíců se fena hárá. Je nesmysl ji 
trestat za to, že dělá kaňky. Dá se tomu pře-
dejít, když ji dáme, pokud je v bytě vhodné 
„kalhotky“. Hárání trvá 2,5-3 týdny, někdy i 4 
týdny. Vhodná doba k  nakrytí feny je 10-16 
den. U každé feny je to jiné. Dny počítáme od 
doby, kdy začaly výtoky. V  době hárání, po-
kud možno nechodíme ven s fenou, abysme 
nepřilákali nežádoucí psy. Fena by se měla 
bezpečně hlídat, aby nedošlo k nežádoucímu 
nakrytí. Fena připustí jakéhokoliv psa i když 
byla již nakrytá. Může se stát, že budeme mít 
štěňata po různých psech. Doba březosti je 
asi 9 týdnů. V  této době je nutné, abysme 
fenu dobře krmili. Zrovna tak i v době koje-
ní. Ale nepřekrmovat. Do 9 dnů jsou štěňata 
slepá. Od 4 týdne začneme štěňata přikrmo-
vat. Kojení trvá asi 6 týdnů a odběr štěňat je 
vhodný již v 8 týdnu.

KYNOLOGICKÉ AKCE

CHOVNÝ SVOD - této akce se musí po-
vinně zúčastnit všichni mladí psi s  průka-
zem původu. Je to nutné k účasti na dalších 
kynologických akcí. Na této se vyhodnocují 
odchovy po daných rodičích. Jejich klady, aby 
se vědělo, zda v tomto spojení a s konkrétním 
jedincem v chovu pokračovat anebo z chovu 
vyloučit.

VÝSTAVA - na výstavě se soutěží v  ex-
teriéru daného plemene. Hodnotí se jejich 
vzhled, chůze, jejich klady a zápory a nakolik 
odpovídají standartu. Psi dostávají známku 
výborný, velmi dobrý a nevyhovující.

BONITACE - na této akci se hodnotí psi jak 
po stránce exteriéru, tak povahy psa. Zadává 
se bonitační kód a způsobilost pro chov da-
ného plemene.

RENGÉN - některé plemena vyžadují, aby 
psi zařazeni do chovu měli v pořádku kyčelní 
kluby, popř, jaký stupeň této vady je do cho-
vu ještě přípustný. Pes se zrengenuje, určený 
doktor toto vyhodnotí a  plemenná kniha to 
zapíše do rodokmenu daného jedince. 

ZKOUŠKY Z  VÝKONU - na zkouškách 
hodnotí rozhodčí výkon psa. Zkušebních 
řádů je celá řada v  každém kynologickém 
svazu. Většinou má zkouška několik stupňů 
náročnosti. Dalo by se říct, že různých druhů 
a stupňů je určitě více jak 100. Rozhodčí vý-
kon psa oboduje. Zapíše se do rodokmenu 
nebo pracovní knížky. Eviduje se to tak jako 
výstava a bonitace i v plemenné knize.

ZÁVODY VE VÝKONU - závody probí-
hají podle jednotlivých zkušebních řádů. 
Národních, mezinárodních, mysliveckých, zá-
chranářských, policejních apod. Probíhají od 
závodů místního rázu až po mistrovství svě-
ta. Závodit znamená investovat hodně času 
a peněz.

CHOVNOST - pokud psi splní požadavky 
a ty jsou u různých plemen jiné, může majitel, 
pokud má již vyřízenou chovnou stanici, zažá-
dat o zařazení do chovu. Znamená to, mít na 
patřičnou způsobilost u psa výstavu, zkoušky, 
bonitaci apod. U  jednotlivých plemen jsou 
i různé postupy. D krytí se žádá předem a po-
radce chovu doporučí nebo schválí vhodné 
spojení. Vyřizuje agendu, kontroluje vrh, te-
tuje štěňata apod. Vrh se zapíše do plemenné 
knihy a  ta vystaví rodokmeny. Zde jsou za-

psány 3 - 4 generace předků. Psi s průkazem 
původu, to je zdlouhavý a  náročný proces, 
který stojí i hodně času a peněz. Proto jsou psi 
s průkazem původu daleko dražší než psi bez 
rodokmenu.

STÁŘÍ A SMRT PSA

Pes se dožívá v průměru 12 let. Je to závis-
lé jednak od toho co zdědil po rodičích a jed-
nak od toho co jsme mu dali my - lidé. Záleží 
na tom, jakou dostával stravu, jak byl ustájený, 
zatěžovaný, přetěžovaný, či jak jsme ho ničili 
lenošením, tím, že jsme mu nedali možnost 
dostatečného pohybu. Jinak řečeno, jak jsme 
ho polidšťovali. Snad nejhůře jsou na tom psi, 
kteří jsou překrmováni a jsou tlustí. Je to jako 
u lidí. Zrovna tak jim neprospívá gaučový způ-
sob života a  nedostatek pohybu. Takoví psi 
jsou na tom hůře jako psi odkázaní na život 
na ulici. Až nastane jeho čas nastanou i pro-
blémy. Pes přestává mít chuť k jídlu, raději po-
lehává než pobíhá. Začne šedivět, až nakonec 
ulehne. Má problémy s venčením, dělá to pod 
sebe a má i bolesti. Pokud má pes to štěstí, že 
pojde přirozenou smrtí a celkem ve zdraví, je 
to dobré. Pokud ale trpí, strádá a má bolesti, 
musíme se rozhodnout, zda ho nechat trápit 
se, nebo mu to ulehčit. Teď nastane okamžik 
našeho rozhodnutí. Je to dilema?

Pokud se rozhodnete dát mu injekci, 
bude mít rychlou a bezbolestnou smrt. Pokud 
ho necháte zastřelit, dopustíte se porušení zá-
kona a navíc je to nehumání. 

Ke svému psovi se budete zachovávat 
dobře, když se budete řídit citátem: Nic nevy-

nucovat, jen následovat přírodu

František Radkovič

Historie

Dějiny Hlohovce – 8. část

Volby do Národního shromáždění a  Senátu konaných dne 19. Května 
1935
Volby do zemského a okresního zastupitelstva konaných dne 26. Května 
1935
Živelní pohroma dne 5. června 1935 o půl šesté hod. odpoledne
Premície dne 7. července 1935
Požár
Do výslužby první správce české školy
Volby presidenta republiky dne 18./XII. 1935
Missie v roce 1935

Volby do Národního shromáždění a Senátu 

konaných dne 19. května 1935

Při volbách konaných dne 19./V. 1935 bylo součet voličů respektive plat-
ných hlasů odevzdáno 
do poslanecké sněmovně 780 hlasů 
do Senátu   678 hlasů
Zních připadlo na Kandidátku strany 

Sněmovna Senát
obec - 
hlasů

parlament obec - 
hlasů

parlament

Republikánská č. 1 121 108
Čsl. soc. dem. strana č. 2 6 5
Čsl. strana nár. sociál. č. 3 21 16
Čs. strana Komunistická č. 11 7 7

Čsl. strana Lidová č. 5 211 180
Deutsche soc. dem. Partai 6 - -
Bund. der Landvirt. č. 8 - -
Deutschen kristl. social. vol. 9 1 1
Čsl. strana Živnostenská 10 11 11
Christ. soc. Landspartei č. 11 - -
Suddetten Partai 12 8 7
Nár. obce Fašistická 13 365 318
Národní sjednocení č. 16 29 25

 Zástupci dohlédacího úřadu při volbě do Nár. shrom. pan učitel Klímek 
(Vladimír – učitel čekatel), a p. učitel Němeček (Vavřín – učitel čekatel), 
Předseda vol. Komise Štěpánek Karel náměstek

Volby do zemského a okresního zastupitelstva 

konaných dne 26. května 1935

Při volbách konaných dne 26./V. 1935 bylo součet voličů platních hlasů 
zemsk. zast. 727
okres. zast.  728

Zemské 
zastupitelstvo

 Okresní 
zastupitelstvo

1.Republikánská 113 121
2.Čsl. soc. dem. strana 4 5
3.Čsl. strana nár. sociál. 19 19
4.Komunistická 7 8
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5.Čsl. strana lidová 220 212
9.Deutsche Krist. soc. / /
10. Živnostenská 16 18
20. Sudetenden… 23 15
21. Národní sjednocení 28 33
22. Křesťansko sociální 2 17
23 Nár. obec Fašistická 292 280
25. Sudetend. Wahlblack? 2 /

Živelní pohroma dne 5. června 1935 o půl šesté hod. odpoledne

Bylo to ve středu dne 5. června 1935 o ½ 6 hod. večer kdy se snesla nad 
naším Katastrem taková bouře s Krupobitím že néni pamětníka snejstar-
ších našich občanů. Ledovékuse měli velikost až jako slepičí vajce. bylo to 
katastrofální. Od bažantnice až k Templu 3 graciim kde nejvíc Bouře šla 
bylo místy obylé úplně zničené. Nejvíc to chytlo nad dědinů, bakonárský 
kopec a za alejů mezi lesem obecní pozemky propachtované. V těchto 
částech našeho Katastru leží také nejvíc vynohradů které byly tak po-
stižené že byla hrůza se na ně dívat. Místy stáli jen Kolky a mladice byly 
všecky uražený. Co se týče ovocných stromů které mají naši občané také 
věčinou nad dědinou a za haltéry bylo ovoce kterého bylo stejně letos 
málo až na něco trnek ze stromu sčesané. Ovocá bylo málo následkem 
tuhé zimi začátkem Května. Obilňiny byly už na 
80% místi až 100% zničený. Lidé kteřý bylý v poli 
byly Krupama tak potučení až v mnohých přípa-
dech zran na hlavách tékla krév.
Oken bylo v obci rozbyto asi 150 tabulí.

Premície dne 7. července 1935

bohoslovec Jordan Viktor je čvrtým (Slunský, Sítek, Malčic) Premiciantem 
znaší obce.  Premicie se konala 7. července a pořádala se u Petra Dro-
biliče na čís. 45 odkud byl Premiciant drůžkami a velkým zástupem lidu 
jak zdejších tak přespolních doprovazen ke Kostelu. Tam byl připraven 
venku u Pomníka padlích našich vojínu oltař kde sloužíl Premiciant první 
mši svatou. Při mši svaté bylo přítomno asi 10. Knězu který měli rozdě-
lenou asistenci. Požehnání uděloval Premiciant hned ráno před domem 
Petra Drobiliče 45 pak po mši svaté a odpoledne po požehnaní. Uvítání 
se konalo v Pátek 5. července o ½ 6 hod. večer. Hoši v krojích a na Koněch 
jeli premiciantovy na proti. U sv. Frolianka byl uvítan první p. starostou 
Klimovičovem Janem pak mjél proslov účitel Štěpanek Karel a pater Po-
pelar (Otto Popelář). Po uvitaní šel průvod do Kostela kde bylo požehná-
ni. Premicie je ke cti naši obce a vděčnou v spominkou.

Požár

Bylo to dne 18. července 1935 ráno o ½ 4 hodině když hasičska trupka 
oznamovala poplach na oheň. Požár vypukl u Josefa Fabičovice hostin-
ského č. 242 (dnes Jan Kašník na Lípové ulici). Oheň si vyžádal za oběť 
celů půdu která byla úplně zničená. Seno a Jatelina zhořela co bylo zá-
chraněno néni již schopné ke krmení. Na štesti že právě ve č hod. ráno se 
přihnala bouře a počal liják, tak že to sousední budovy a dvore zmočilo 
a tým bylo částečně zamezeno další rozšíření požáru.

Hasičský zbor byl také v několika minutách přítomen a naše motorová 
Střikačka dokázala velmi dobré služby. Oheň byl během kratké doby lo-
kalisovan přesto je škoda dosti značná. budova je krytá pojištením.

Do výslužby první správce české školy

Karel Vyhlídal řídící učitel byl první pověřen hned po převratu vézti sprá-
vu školy v Hlohovci. Neunavný tento pracovník ve věcích národních i kul-
turních byl nucen dlouho zápasiti pro nepochopení a nepřízeň občanů 
sprvními začátky popřevratovími pro věc českou. Leč po zdolání různych 
překážek počala se jeho práce zdarně rozvíjeti a byla prospěchem jak pro 
naši mládež tak i pro obec samou. České vedení samospravi obce bylo 
nezviklé i obtižné k čemuž musel být často povolan p.č uč. Karel Vyhlídal 
by poučíl tehdejší činovníky obce při vedení české samosprávi i kance-
lářských pracich. Mimo jeho povolaní věnovál se jako muž dobré povahy 
i  jiným kulturním i  osvětovym pracím 
jakož nar. jednotě a. j. Praci jeho a bys-
trym rozhledem byla naše obec jak du-
ševně tak hospodařský povsnesená.
Tento neunavný pracovník ve věci škol-
ské odchází dnem 1. listopádu 1936 do 
trvalé výslužby a loučí se znaším obyva-
telstvem dne 28. října u p. Baranka kde 
dirigovál poslední divadlo. Přejeme mu 
zdar a klid vjeho vyslužbě. Na jeho mís-
to byl dosažen Josef Braitenbacher řid. 
učitel (od 1.11.1935 do 31.8.1937).

Volby presidenta republiky dne 18./XII. 1935

K  volbě presidenta se zúčastnilo na den 18. prosince 
1935 celkem 440 poslanců ze 45 členů Národního shro-
máždění.
Pro dra E. Beneše odevzdáno bylo 340 hlasů.
Pro profesora Němce odevzdáno bylo 76.
Bylo tedy odevzdáno tři čtvrtiny všech hlasů pro dra. 
Eduarda Beneše a byl proto zvolen v první volbě presi-
dentem republiky. Výsledek tento byl touhou našeho prvního presiden-
ta T. G. Masaryka osvoboditele který jako osmdesáti šestiletý kmet sedí 
v zámku v Lánech klidný a bezpečný. Skláníme se taky mi v občanské 
úctě před presidentem republiky drem. Edvardem Benešem. Ať jde náš 
stát pod jeho vedením k bezpečné budoucnosti!

Missie vroce 1935

Od 24. do 30 listopádu roku 1935 konali se u nás Missie 
za přítomnosti dvou Missionařů z  Brna. Naše občanstvo 
velmi pilně navštěvovalo cvičení těchto neunavných Ka-
zatelů. Svatou spověd dělali pro každou Kategorii občan-
stva zvlášt. U sv. spovědi byly vesměs všichni občané. Na 
památku těchto Missií byl postaven a posvěcen nový Kríž 
v rohu u Kostela při čemž šél velký průvod vesnicí. Dne 30. 
listopádu se snámi Missionaři rozloučili a odjeli. Znecháli 
našému občanstvu dobrou nauku ve věci cirkevní.

Jedná se o doslovný přepis rukopisných zápisků gramaticky neupravo-
vaný.

Z rukopisných zápisků Petra Slunského č. 294 v Pamětní knize  vybrala, 
přepsala a fotografi emi ze svého archivu a proloženým textem doplnila 

Marie Sítková
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HLOHOVEČTÍ ŽIVNOSTNÍCI A ŘEMESLNÍCI 
(od poloviny 19. století do roku 1950 a řemeslníci přivydělávající si ke svému zaměstnání za socialismu)

ČÁST II.

HOSPODY:

První zmínka o hlohoveckém hospodském pochází z roku 1607. V ma-
pách Josefínského katastru z roku 1787 je již zaznamenána hospoda na 
kopci pod hřbitovem,  později zvaná „U Mrkvú“.
 V Hlohovci byly dle dosud známých skutečností 3 hospody:
1) v dnešní ulici Na kopci, č.p. 66 – obecní hospoda se jmenovala „Obec-

ní dům“, později známá pod názvem „U  Mrkvú“; “. Existuje zpráva 
z novin, že 1. října 1876 probíhala veřejná dražba na její pronájem, 
a to na dobu tří let. Vkladné bylo 100 zlatých r. č.

 Zanikla v r. 1953
2) v dnešní Hlavní ulici, č.p. 122 – později známá pod názvem „U Barán-

ků“, „Jednota“, znovu „U Baránků“ a nakonec do roku 2021 fungovala 
pod názvem „Pančava“

3) v dnešní ulici Lípová, č.p. 242 – známá jako hospoda „U Hambaskú“; 
zanikla v r. 1950

Neurčené hospody

Lausch Jiří

nejstarší známé jméno hlohoveckého hostinského 
hospodu provozoval někdy kolem roku 1732
další údaje o hospodském či kde hospoda stála nejsou známé

Mathias Kašník 

č. 28, později č. 48 – narozen kolem r. 1860; v roce 1884 si vzal Augustinu 
Kubíkovou z Kobylí.
O jakou hospodu se jednalo není známo – v úvahu připadá i dům č.p. 
144, pozdější obchod Levíčků na křižovatce ulic Dědina a Hlavní.

Hospoda v dnešní ulici Hlavní č.p. 122 – později zvaná „U Baránků“

Strnad Johann

narodil se kolem roku 1790, nikoli však v Hlohovci; zemřel 1866; v roce 
1865 slavil zlatou svatbu. Působil také na zdejší škole jako učitel, a to od 
1.4.1823 do roku 1869, kdy zemřel

Dobeš Klement

osobní data neznámá – nenarozen v Hlohovci
hospodu provozoval kolem roku 1891
hospoda se tehdy jmenovala „U Dobešů“
zda byl majitelem nebo jen nájemcem se neví
od něho ji pravděpodobně koupil Johann Zankel (dle sdělení ing. Blanky 
Drobiličové)

Johann Zankel

pocházel z Olomouce; bližší data neznámá
od něho ji asi koupili Matěj Drobilič a Kateřina 

Drobilič Matěj a Kateřina

nar. 1868 na č.p. 46 v dnešní ulici Dědina; Kateřina, nar. 1875,  roz. Vlaši-
cová - Frndová
současně s hospodou zde provozovali i  obchod
od nich přešla na dceru Marii Drobiličovou, provdanou Baránkovou

Baránek František a Marie

nar. 1898 v Charvátské Nové Vsi, + 1963; vzal si v r. 1923 Marii Drobiličo-
vou z Hlohovce nar. 1901, 
+ 1986 – dceru Matěje Drobiliče, která vedla hospodu před sňatkem už 
v roce 1921.
Hospoda se podle manželů přejmenovala na hospodu „U Baránků“
Vařilo se  zde i teplé jídlo a fungovala také  jako trafi ka – tabák
Zázemí tu měl spolek Národní jednota.
Manželé, kteří zde i s rodinou syna žili, dali interiéru novou podobu – viz 
foto z roku 1938 a současně postavili přilehlý sál. Hospoda i se sálem byly 
vybudovány na pozemcích, které vznikly spojením nemovitosti č.p. 122 a  

č.p. 123  Kdy k tomu došlo se ale nepodařilo zjistit. Pravděpodobně však 
po roce 1848.
Vybudovali si vlastní studnu a vodovod do dvou kuchyní, do soukromé-
ho splachovacího záchodu a ohřívacích kamen v koupelně a prádelně, 
což byla na tehdejší dobu rarita.
Manželům Baránkovým byla hospoda komunisty v roce 1953 vyvlastněna 
– na základě rozhodnutí místního národ-
ního výboru, i když nejdříve v roce 1951 
dostali živnostenské oprávnění. Bylo jim 
umožněno zde za nájem bydlet, ale  vo-
dovod jim zrušili. Paní Marii Baránkovou 
a její snachu Marii, roz. Garčicovou (Froli-
šová) nar. 1924 zde zaměstnala Jednota. 
V  restituci dostal syn František Baránek, 
nar. 1924 nemovitost zpátky. Provozo-
val ji jeho syn František nar. 1955, který 
ji však za pár let prodal panu Mikulovi 
z Valtic a ten ji přejmenoval na „Pančava“. 
Její provoz  byl ukončen v roce 2021.

Hostinec u Baránků kolem roku 1920

Hospoda U Baránků 1938 - František ve světlém 
kabátě uprostřed

Baránek František a Marie 
se synem - 1938

Baránkova hospoda

Snacha Baránků Marie
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Hospoda v dnešní ulici Na kopci č.p. 66 – později zvaná „U Mrkvú“

Vlašic Florian a Terezie 

Florian nar. 1804 na č.p. 13; Terezie nar. 1813 z č. 21; svatba 1837
hospodu měli pravděpodobně v pronájmu

Franz Michl

nar. 1862; manželka Anna Mikuličová nar. 1867

Štěpánek Jan

nar. 1891
Štěpánek ji měl v  pronájmu někdy kolem 
roku 1921, předtím provozoval řeznictví. Na 
čísle 66 také se svou ženou Annou původem 
z Lukova u Chlumce nad Cídlinou bydlel.

Sítek Jan

Sítek ji měl v pronájmu 

Garčic Antonín a Filomena (Honyšoví)

Antonín nar. 1887 v domě č. 53 v ulici Dědina, 
+ 1928; Filomena roz. Kašníková z domu č. 17 
v Dědině, nar. 1890. Bydleli na domě č.p. 254 
– byl jejich majetkem.
Měli ji pronajatou od obce. Antonín měl 
problémy se zdravím, a když zemřel, vedla 
hospodu nějakou dobu manželka Filome-
na. Dostali se však do fi nančních problémů, 
takže jejich mladý syn Antonín se rozhodl 
odejít za prací k  sedlákům na Vyškovsko. 
Dcera Marie zůstala svobodná a  bydlela 
v Brně.
Zde měli svůj stánek spolky Omladina a Orel. 
Konávaly se tu hody „dědinské“ chasy. 

Mrkva František a Margita

nar. 1903, + 1951; Byl druhým manželem 
Margity Klostermannové, nar. 1897, + 1973 
- vdovy se třemi malými dcerami ze Sloven-
ska z obce Zázrivá, kde Klostermannovi pro-
vozovali řeznictví. Zde jim pomáhal Franti-
šek Mrkva z Hodonínska, kterého si Margita 
po smrti manžela vzala. Pravděpodobně na 
základě obdržené informace o nabídce pro-
deje obecní hospody v Hlohovci ji tito kou-
pili a do Hlohovce se přestěhovali.
provozovali tu i řeznictví a uzenářství
Margita ji provozovala do roku 1953, poté ji 
JZD využívalo jako sklad krmiv a  Českoslo-
venský svaz mládeže jako své zázemí. 
budova hospody byla zbořena někdy kolem 
roku 1964-65.

Hospoda v dnešní ulici Lípová č.p. 242

Fabičovic Josef (Hambaskoví)

nar. 1862; zpočátku byl samostatným rolníkem, 
v roce 1921 je již evidován jako hostinský; po něm 
hospodu provozovala manželka Marie Fabičovico-
vá, nar. 1876. V roce 1921 měli „služebníka“ Františ-
ka Nejezchlebu, nar. 1906, který zde rovněž bydlel.
V  obecní kronice je zmínka o  požáru, který 
18.7.1935 zničil celou půdu se senem. Oheň za-
stavila ve čtyři hodiny bouře (liják) a místní hasiči. 
Budova byla pojištěna.

Dvořáková Juliana Barbora, roz. Kašníková

nar. 1893 na č.p. 123; + kolem roku 1950
Provozovala ji do r. 1950

PEKAŘI:

Schallenberger Václav (Wenceslaus Carolus; 

Pekar)

nar. 1904 na č. 30; + 1964; v roce 1927 sňatek s Ka-
teřinou Štěpánkovou nar. 1904, + 1991 z č. 124 
Před ním jeho otec Jan nar. 1868 v  Tovačově – 
v roce 1921 je vedený jako obchodník s vlastním 
obchodem. Do Hlohovce přišel v roce 1880 s man-
želkou Terezií z Němčiček.
dnešní ulice Dolní konec 30
zároveň provozoval krupařství – obchod s  mou-
kou od mlynáře, kroupami, jáhly, prosem
živnost ukončil v roce 1950

Kotvan Jan (Gotvan)

nar. 1897; + 1964; otec Martin byl  Slovák 
z  Kopčan, který pracoval na statku v  Ledni-
ci; sňatek s Ludmilou Ševčíkovou z Bílovic n/
Svitavou 1926; kolem roku 1922 koupili dům 
v ulici Dědina č. 12, kde dříve žili rodiče gene-
rála Slunského; z poloviny udělali pekařství
dnešní ulice Dědina 273 a 12

Interiér hospody U  Baránků - 1938 (vlevo Karel Snopek, uprostřed syn 
hospodských František)

Hospoda na kopci c.p. 66

Garčic Anton a  Filomé-
na - hospodští na č. 66

Mrkvova hospoda 1954

Manželé Mrkvovi

Kateřina 
Schallenbergerová

Schallenbergerova pekárna

Kotvanova pekárna - cca 1952

Manželé Jan 
a Ludmila Kotvanovi

Václav Schallenberger 
- pekař
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Křivinka Josef (Krivínek) 

nar. r. 1877 v Borotíně, + 1959; do Hlohovce přišel v  roce 1883; vzal si 
Annu pocházející z Tvrdonic. Tato byla v roce 1921 hlášena jako obchod-
nice smíšeným zbožím.

dnešní ulice Ke kostelu č. 212
jeho pomocníkem byl Jakub Girič č. 160 nar. 1903 a rovněž jeho dcera 
Anna Křivínková nar. 1905.

OPRAVA:

V minulém číslo bylo chybně uvedeno u fotky k Janu Kotvanovi, že se 
jedná o Jana Kotvana s manželkou. Ve skutečnosti se jedná o jeho rodiče 
Martina Kotvana a Marii roz. Kuzmič.
Dále bylo zjištěno, že manžel Žofi e Křenové zemřel na plicní nemoc, niko-
liv, že padl v II. světové válce. 
Tímto vyzývám čtenáře, aby případné chyby či nepřesnosti, či jakékoliv 
jiné poznatky týkající se daného tématu, zaslali na mail: marie.sitkova@
seznam.cz nebo mi sdělili osobně.

Marie Sítková

Inzerce

Společenská rubrika

Vítání občánků

Komise pro školství a občanské záležitosti opět chystá vítání občánků. Uskuteční se v neděli 12. 

června. Rodiče, kteří mají zájem o přivítání svého potomka na obecním úřadě, se mohou nahlásit 

do 15. května 2022. Formulář je ke stažení na stránkách obce nebo si jej můžete vyzvednout na 

obecním úřadě.
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Opustili naše řady

Paní Marie Malková zemřela dne 14. 12. 2021 ve věku 70 let.
Paní Růžena Fabičovicová zemřela dne 31. 12. 2021 ve věku 88 let.
Paní Bedřiška Kaňová zemřela dne 16. 2. 2022 ve věku 80 let.

Blahopřejeme
Prosinec       
Kašníková Marie  80 let
Stratilová Barbora 85 let
Snopková Žofi e 83 let
Michalica Cyril 88 let
Střelská Anna 70 let
Škodová Magdalena                  82 let
Kaňová Bedřiška 80 let
Slunská Anna 99 let
Šlichtová Eva 60 let
Škoda Anton 81 let
Dohnal Miloslav 60 let
Vaškovičová Marie 82 let
Drobilič Sylvestr 85 let
Klimovič Josef 87 let

Leden 
Škrobáčková Terezie                    70 let
Wunschová Marie 91 let
Drobilič Jakub 70 let
Hluchá Marie 92 let
Damcová Olga 81 let
Haarová Naděžda 91 let
Konečná Anežka 81 let
Radkovič Josef 70 let
Koneš Antonín 60 let
Radkovičová Alena 60 let

Únor 
Štěpánková Ludmila 94 let
Sedláčková Naděžda 70 let
Giričová Marie 70 let
Kurka Jan 60 let
Fabičovicová Anna 60 let
Zoubková Anna 89 let
Harantová Antonia 83 let
Fabičovicová Terezie                  60 let

Březen 
Dvořáčková Františka                  86 let
Pivodová Růžena 60 let
Bartošík Ludvík 84 let
Šošková Alena 70 let
Klimovičová Růžena                 85 let
Drobiličová Alice 80 let

Opuus

P
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Vítáme mezi námi

V prosinci se narodili:
Teodor Jungmann (ulice Dědina)
Jakub Jan Broska (ulice Lípová)

V lednu se narodila:
Anežka Vlašicová (ulice Valtická)

V únoru se narodila:
Amelie Anna Partsch (ulice Dědina)

Sbírka 
pro Ukrajinu

Ve dnech 8. – 19. března probíhala na žádost na-
šich spoluobčanů v  naší obci materiální sbírka pro 
Ukrajinu. Kromě ošacení a  dětských kočárků jsme 
mohli přispět trvanlivými potravinami i hygienickými 
potřebami. Během těchto dní jste darovali množství 
věcí, které mohou pomoct ke zlepšení života uprchlí-
ků. Původně jsme byli domluveni s Charitou Znojmo, 
že si od nás vybrané věci převezme, ale postupem 
času se i v naší obci ubytovali spoluobčané z Ukrajiny, 
kteří mohou poskytnuté věci upotřebit. 

Děkujeme všem dárcům a  našim novým spo-
luobčanům přejeme, aby se jim v  Hlohovci líbilo, 
ale hlavně aby brzy nastal na Ukrajině mír a oni se 
mohli vrátit do svých domovů.

Marie Bartošíková
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Informace z obce

VÝPIS USNESENÍ
z 18. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2018-2022, konaného dne 08.12.2021

VÝPIS USNESENÍ
z 19. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2018-2022, konaného dne 03.03.2022

Usnesení č. 1/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo ověřovateli zápisu Mgr. 
Hanu Sítkovou a Františka Jankoviče.

Usnesení č. 2/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo návrhovou komisi ve složení 
předseda Mgr. Barbora Koberová, členové Josef Lípa a Ing. Radek Ber-
gauer.

Usnesení č. 3/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo navržený program jednání. 
 
Usnesení č. 4/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo obecně závaznou vyhlášku 
obce č. 2/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového hos-
podářství. Příloha č. 2 zápisu.

Usnesení č. 5/18/2021:

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo uzavření směnné smlouvy 
na směnu části pozemku p. č. 688/2, ostatní plocha v rozsahu geomet-
rického plánu č. 1388-33/2021, nově vytvořeného pozemku p. č. 688/2, 
ostatní plocha o výměře 22 m2 v k. ú. Hlohovec a pozemku p. č. 654/1, 
ostatní plocha o výměře 32 m2 v k. ú. Hlohovec ve vlastnictví Obce Hlo-
hovec za pozemek p. č. 733/5, ostatní plocha o výměře 66 m2 v k . ú. Hlo-
hovec ve vlastnictví fyzických osob bez fi nančního dorovnání. Náklady 
spojené se směnou pozemků hradí žadatelé, fyzická osoba (geometrický 
plán, znalecký posudek, návrh na vklad do KN).

Usnesení č. 6/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi nanční příspěvek ve výši 
1.700.000,- Kč na výdaje na provoz pro Základní školu a Mateřskou školu 
Hlohovec, příspěvkovou organizaci, IČO 70982554 se sídlem Dolní ko-
nec 239, 69143 Hlohovec.

Usnesení č. 7/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo střednědobý výhled na ob-
dobí let 2023-2025, který je přílohou č. 3 tohoto zápisu.

Usnesení č. 1/19/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo 
ověřovateli zápisu MUDr. Martu Drobiličovou 
a Zdeňka Garčice.

Usnesení č. 2/19/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo ná-
vrhovou komisi ve složení předseda Mgr. Hana 
Sítková, členové Ing. Jiří Vlk a Antonín Koryčá-
nek.

Usnesení č. 3/19/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo na-
vržený program jednání. 

 Usnesení č. 4/19/2022:

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo roz-
počtové opatření č. 2/2022. Příloha č. 3 zápisu.

Usnesení č. 5/19/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo 
zveřejnění záměru prodeje části pozemků p. č. 
1618/10, p. č. 1867/3, p. č. 1867/4 a p. č. 1867/5, 
vše v k. ú. Hlohovec, z kterých byly na základě 
geometrického plánu č. 1404-235/2021 oddě-
leny a nově vytvořeny pozemky p. č. 1618/28 
o výměře 6 m2, p. č. 1867/209 o výměře 1 m2, 
p. č. 1867/208 o výměře 12 m2 a p. č. 1867/207 
o  výměře 8 m2 v  k. ú. Hlohovec, za cenu dle 

Usnesení č. 8/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo rozpočet obce Hlohovec na 
rok 2022. Příloha č. 4. zápisu.

Usnesení č. 9/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec v souladu s § 102 odst. 2 písm. a) zák. 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpi-
sů pověřilo Radu obce Hlohovec pravomocí schvalovat a provádět roz-
počtová opatření v období do 31.12.2021 bez omezení v oblasti příjmů, 
výdajů i fi nancování.

Usnesení č. 10/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi nanční příspěvek TJ Sokol 
Hlohovec z.s. na činnost v roce 2022 ve výši 360.000,- Kč.

Usnesení č. 11/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi nanční příspěvek na rok 
2022 pro Myslivecké spolek Hlohovec z.s., IČ 48455091, Hlohovec, Dolní 
konec 481 dle žádosti ze dne 6.12.2021 ve výši 70.000 Kč.

Usnesení č. 12/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo zpracování a podání žádos-
ti o dotaci pro projekt Rekonstrukce obecního úřadu v obci Hlohovec 
v rámci podprogramu Podpora obnovy a rozvoje venkova, dotačního ti-
tulu 117D8210E Rekonstrukce a přestavba veřejných budov s termínem 
ukončení příjmu žádostí 17. 12. 2021.

Usnesení č. 13/18/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo zpracování a podání žádosti 
o fi nanční podporu z programu Ministerstva pro místní rozvoj, podpro-
gram „117D8210 – Podpora obnovy a  rozvoje venkova“ program „DT 
117d8210A – Podpora obnovy místních komunikací“ na akci: „Rekon-
strukce ulic v obci Hlohovec - etapa Za Humnama“.

V Hlohovci dne 8.12. 2021
Ing. Jaroslav Hajda

starosta obce Hlohovec

znaleckého posudku a  nákladů spojených 
s  prodejem pozemků (geometrický plán, zna-
lecký posudek, návrh na vklad).

Usnesení č. 6/19/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi -
nanční dar ve výši 100 000 Kč pro neziskovou 
organizaci Člověk v  tísni, o.p.s., IČ 25755277, 
se sídlem Šafaříkova 635/24, 120 00 Praha 
2, účel daru sbírka SOS Ukrajina, číslo účtu 
0093209320/0300.

V Hlohovci dne 3. 3. 2022
Ing. Jaroslav Hajda

starosta obce Hlohovec
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